

رابطة خريجي ميبي

MEPI Alumni Connection

Chada El Islam Benmahcene, Tech and Civic Engagement

Tomorrow's Leaders/AUC 2015

Hola, Yo soy Chada El-Islam Benmahcene, a MEPI Alumnae of Tomorrow's Leaders Program from AUC. Since I've started that journey in 2011 in Cairo, I have taken an oath to use my knowledge & expertise to empower my community and fellow youth. Thus, ENTROGX (Entrepreneurship in OGX) project was born! This is a national project dedicated to tackling the unemployment issue, through empowering entrepreneurs. In 2018, unemployment in Algeria was 26.4% for U-30. The project was the first in Algeria, to have a curriculum based on American Universities' Business school curriculum (AUC&AUB). In 2019, it was a new huge lap for ENTROGX, where it has been converted from a project to a startup company empowering the community with a stronger vision & mission, with AI technologies involved in predicting the skills needed by the market, and designing internships for students, to empower those needed skills specifically. Those projects are in cooperation with companies who are seeking business & management consultancy from ENTROGX experts and interns. Thus, I have been selected by InterCon Dubai, as Top 50 Tech Innovators. in 2019, I have been working also beyond ENTROGX. I run marathons for charity, I co-initiated several career consulting workshops in Algeria and UAE (GE STEM & Maharaty program in DZ, LeanIn in Dubai). And the one that I am proud of the most, is my contribution as an advisor for SPE (Society of Petroleum Engineers) – Ouargla University– who has won the international excellence award as top 5% student chapter worldwide. While I am not in Algeria, I make sure the impact continues throughout the MENA region. I have been invited by the ministry of education in UAE, as a judge to select the UAE youngest scientist, delivered and trained over +30 job seekers on CV writing, and have grown the corporate's Women Network in UAE, along with chairing the MENA regional Women in Tech initiative for General Electric & then for Baker Hughes. Moreover, impacting my Tech field, and as a Stanford's Ambassador, I have organized the first conference for Women in Data Science in Dubai in March 2019. **Vote for me, to push me forward into giving more to Youth & Women in Algeria and all throughout the MENA region as well.**

شذا الإسلام بن محسين، التكنولوجيا و العمل الجمعياتي

قادة الغد (الجامعة الامريكية بالقاهرة)

مرحبا، أنا شذا الإسلام بن محسين، من خريجي برنامج MEPI قادة الغد من AUC. منذ أن بدأت تلك الرحلة في عام 2011 في القاهرة، أقسمت أن أستخدم معرفتي وخبرتي لتمكين مجتمعي وزملائي الشباب. وهكذا ، ولد مشروع انتروجكس (ريادة الأعمال في OGX)! وهذا مشروع وطني مخصص لمعالجة مشكلة البطالة، من خلال تمكين رواد الأعمال. في عام 2018، بلغت نسبة البطالة في الجزائر 26.4٪ لسن تحت 30 سنة. لقد كان المشروع الأول في الجزائر الذي يعمل حسب منهج يعتمد على مناهج كلية إدارة الأعمال بالجامعات الأمريكية (AUC و AUB). في عام 2019، تم تنظيم دورة ضخمة جديدة ضمن انتروجكس حيث تم تحويله من مشروع إلى شركة ناشئة تعمل على تمكين المجتمع برؤية ومهمة أقوى مع تقنيات الذكاء الاصطناعي التي تشارك في التنبؤ بالمهارات التي يحتاجها السوق وتصميم دورات تدريبية للطلاب لتمكين تلك المهارات اللازمة على وجه التحديد. هذه المشروعات بالتعاون مع الشركات التي تبحث عن استشارات الأعمال والإدارة من خبراء انتروجكس والمدربين. وبالتالي ، لقد تم اختياري من قبل انتركون-دي، كإحدى أفضل 50 شركة مبتكرة للتكنولوجيا. في عام 2019 ، كنت عملت أيضاً بالاضافة الى انتروجكس. فأنا أدير سباق الماراثون للأعمال الخيرية، وشاركت في إطلاق العديد من ورش العمل الاستشارية في الجزائر والإمارات العربية المتحدة (برنامج جي ستميم و مهاراتي في DZ و لين إن في دبي). وأكثر ما أفتخر به هو مساهمي كاستشار في SPE (جمعية مهندسي البترول) - جامعة ورقلة - التي فازت بجائزة التميز الدولي كأفضل فصل طلاب بنسبة 5٪ في جميع أنحاء العالم. وعندما لا أكون في الجزائر، أتأكد من استمرار التأثير في جميع أنحاء منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا. تمت دعوتي من قبل وزارة التعليم في الإمارات العربية المتحدة، للمشاركة كمحكمة لاختيار أصغر عالم في الإمارات العربية المتحدة، حيث قمت بتسليم وتدريب أكثر من 30 باحثاً عن عمل على كتابة السيرة الذاتية. وقد قمت بتطوير شبكة سيدات الشركات في الإمارات العربية المتحدة إلى جانب رئاسة منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا. مبادرة "المرأة في التكنولوجيا" لشركة جنرال إلكتريك ثم لشركة بيكر هيوز. وعلاوة على ذلك، حيث أثرت على مجال التكنولوجيا الخاص بي، وبصفتي سفيرة جامعة ستانفورد، نظمت المؤتمر الأول للمرأة في علوم البيانات في دبي في مارس 2019. صوّتوا لي، لدفعي إلى الأمام لمنح التقدم لمزيد من الشباب والنساء في الجزائر وجميع أنحاء منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا أيضاً.



MEPI

IREX